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We kunnen 
het in deze 
stad.

RON MEYER
BEKENDE HEERLENAAR;

Meyer 
schaakt op 
veel borden.

Ron Meyer maakte carrière binnen de vakbond 
FNV en daarna binnen de Socialistische Partij (SP). 
Tussen 2006 en 2022 was hij gemeenteraadslid 
en fractievoorzitter in Heerlen en van 2015 tot 
en met 2019 voorzitter van de landelijke SP. Sinds 
1 april 2022 is hij directeur van het Nationaal 
Programma Heerlen-Noord (NPHLN). Een majeure 
opgave, maar Meyer heeft weinig aanleg voor 
zwaarmoedigheid of pessimisme. Met een aan- 
stekelijke gedrevenheid vertelt hij over de opgave 
waar hij voor staat en oplossingen die hij ziet. 

Mijngeschiedenis
Meyer en zijn team houden kantoor in het Cornelius- 
huis, in het centrum van de wijk Heerlerheide. Het 
markante gebouw, opgetrokken uit glas en staal, 
heeft de vorm van een koeltoren van een steen-
kolenmijn. Dat is symbolisch, want tot in de jaren 
70 tekenden deze kolossen de skyline van Heerlen 
en omgeving. De wijken in Heerlen-Noord werden 

gebouwd voor de koempels die het zware onder-
grondse werk in de kolenmijnen deden. Toen de 
mijnen medio jaren 70 hun deuren sloten, vielen 
hier de hardste klappen want vervangende werk-
gelegenheid voor de arbeiders was er nauwelijks. 
Het leidde tot hoge werkloosheid, onveiligheid, 
relatief veel laaggeletterdheid en andere grote 
sociale problemen in de wijken. Problemen die tot 
op de dag van vandaag hun weerslag hebben op 
de wijk. 

Lange adem
Het programma waarvan Meyer sinds april 2022 
directeur is, vraagt dus om een lange adem, vertelt 
hij. “Het gaat 25 jaar duren. De inhaalrace die moet 
plaatsvinden is indrukwekkend. Daar heb je veel 
tijd voor nodig.” Hij noemt de aanpak van de uit-
zonderlijk hoge laaggeletterdheid als voorbeeld. 
Landelijk ligt het percentage laaggeletterden op 
12 procent, maar in Heerlen-Noord is het 20 pro-
cent. “Om dat te veranderen moet je je richten op 
de volgende generatie, op de allerjongste kinderen. 
Dus dat kost tijd.” Dat brengt hem direct op een 
andere uitdaging: in Heerlen-Noord gaan relatief 
weinig kinderen naar de peuteropvang. “Als je meer 
kinderen op de opvang weet te krijgen, dan vindt 
er een betere taalontwikkeling plaats. En als je dat 
wil bereiken, is het belangrijk dat de huisarts of 
consultatiearts, de GGD of zelfs de kraamzorg 
jonge ouders erop wijzen dat het van belang is voor 
de ontwikkeling van het kind om naar de opvang 
te gaan. Het is dus geen kwestie van meer hulp-
verleners de wijk in sturen, maar wel de bestaande 
instanties en hulpverleners met elkaar laten samen- 
werken. Dat willen we op alle gebieden gaan doen.”

Heel Heerlen
Meyer schaakt op veel borden. Hij is bezig om geld 
los te krijgen bij het Rijk en zorgt dat cruciale part- 
ners als woningcorporaties, scholen en gemeenten, 
de GGD en zorgverzekeraars goed samenwerken. 
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Niet in de laatste plaats is het volgens hem zaak 
dat bewoners van de wijken aan tafel zitten. “We 
willen mensen samenbrengen die met ons over 
de aanpak en de ideeën spreken. Onze utopische 
gedachte is dat we alle 90.000 Heerlenaren erbij 
betrekken. Want onze opgave is net zo hard nodig 
in Molenberg en Heerlerbaan. Onze inhaalrace is 
een estafette, waarbij heel Heerlen nodig is.” 

Op 17 en 18 december organiseert het NPHLN 
daarom een gratis toegankelijke Kerst-in-Kasteel 
Hoensbroek. Twee dagen lang is het Kasteel – 
volgens ANWB-leden het mooiste kasteel van 
Nederland - gratis toegankelijk voor de hele stad 
en streek.

Nog verliefder
Ron Meyer groeide op in Zeswegen en woont in 
GMS (Grasbroek, Musschemig en Schandelen), 
beide wijken in Heerlen-Noord. Dat Meyer zich nu 
op ‘zijn’ stadsdeel mag storten noemt hij een eer. 
En hoewel hij erkent dat de opgave waarvoor hij 
met zijn team staat enorm is, is hij optimistisch over 
de toekomst. “We hebben geleerd dat verande-
ring mogelijk is. Wij kunnen het in deze stad.” Hij 
noemt de drugsproblematiek aan het eind van 
vorige eeuw als sprekend voorbeeld daarvan. “Ik 
was een tiener in de jaren 90 en moest slalommen 
tussen de junks. In die tijd kende de stad 1.000 
officiële heroïneverslaafden. Dat hebben we nu 
niet meer. Het is ons gelukt om daar grip op te 
krijgen, dat hield niemand toen voor mogelijk.” 
Recent werd ook bekend dat Hogeschool Zuyd 
en de Open Universiteit zich in het stadscentrum 
gaan vestigen. Ook dat ziet hij als een voorbeeld 
van de veerkracht van Heerlen. “En dan heb ik het 
niet eens over hoe mooi Kasteel Hoensbroek, de 
Brunssummerheide en de Mijnsteenberg zijn. We 
hebben zo ongelofelijk veel om voor te vechten.” 
Fluisterend: “Ik word elke dag nóg verliefder op 
onze stad.” 


